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Lesson Four: Public International Law    

Definition:  

Public International Law is the legal system that regulates relations between 

states in the international community.  

Sources of International Law:  

Recognized sources of Public International Law include customary international 

law, treaties, and generally accepted international laws. 

 International Organizations: 

 International organizations, such as the United Nations and the International 

Criminal Court, play a crucial role in developing and implementing Public 

International Law. 

 International Jurisprudence: 

 International jurisprudence encompasses issues related to states and 

international conflicts, adjudicated before the International Court of Justice.  

Human Rights: 

 Public International Law ensures the protection of human rights globally 

through international treaties and agreements.  

International Disputes: 

 International disputes are addressed through peaceful settlement mechanisms or 

international adjudication.  

 



War and Use of Force:  

International law regulates the use of force and warfare to maintain peace and 

achieve justice. 

General Legal Principles:  

Public International Law includes general legal principles, such as the principle 

of equality among states and non-intervention in the affairs of other states.  

Contemporary Developments: 

 Public International Law adapts to contemporary challenges, including 

terrorism, climate change, and international crimes.  

Impact of International Law:  

International law plays a vital role in preserving global peace and fostering 

cooperation among states.  

This is a summary of Public International Law, covering key concepts 

and its application in the international community. 

 :تعريف

 .انماَىٌ انذونٍ انعاو هى انُظاو انماَىٍَ انذٌ َُظى انعلالاخ تٍُ انذول فٍ انًجتًع انذونٍ

 :مصادر القانون الذولي2 

تتضًٍ انًصادر انًعتزف تها نهماَىٌ انذونٍ انعاو انعزف انذونٍ، وانًعاهذاخ، وانمىاٍَُ انعايح  

اً   .انًعتزف تها دونُا

 :المنظماث الذوليت3 

ا فٍ تطىَز وتطثُك انماَىٌ انذونٍ، يثم الأيى انًتحذج وانًحكًح   ا هاياً تهعة انًُظًاخ انذونُح دوراً

 .انجُائُح انذونُح

 4 



 :الحكم الذولي

َشًم انحكى انذونٍ لضاَا تتعهك تانذول وانُزاعاخ انذونُح، وَتى انتحكُى فُها أياو انًحكًح انذونُح  

 .نهعذل

 :حقوق الإنسان5 

َشًم انماَىٌ انذونٍ انعاو حًاَح حمىق الإَساٌ عهً انًستىي انعانًٍ يٍ خلال يعاهذاخ وتفاهًاخ  

 .دونُح

 :النزاعاث الذوليت6 

 .تتى يعانجح انُزاعاخ انذونُح يٍ خلال وسائم انتسىَح انسهًُح أو عثز انمضاء انذونٍ 

 :الحرب واستخذام القوة7 

 .َُظى انماَىٌ انذونٍ استخذاو انمىج وانحزوب نهحفاظ عهً انسهى وتحمُك انعذانح 

 :المبادئ القانونيت العامت8 

َتضًٍ انماَىٌ انذونٍ انعاو يثادئ لاَىَُح عايح تشًم يثذأ انًساواج تٍُ انذول وعذو انتذخم فٍ شؤوٌ  

 .انذول الأخزي

 :تطوراث معاصرة9 

 .َىاكة انماَىٌ انذونٍ انتحذَاخ انًعاصزج يثم الإرهاب وتغُز انًُاخ وانجزائى انذونُح 

 :تأثير القانون الذولي10 

ا حُىَاًا فٍ انحفاظ عهً انسهى انعانًٍ وتعزَز انتعاوٌ تٍُ انذول    .َهعة انماَىٌ انذونٍ دوراً

 هذا يهخص نهماَىٌ انذونٍ انعاو َشًم يفاهُى رئُسُح ويجالاخ تطثُمه فٍ انًجتًع انذونٍ

 

 Sources of International Law  : يصادر انماَىٌ انذونٍ

  : International Organizations انًُظًاخ انذونُح 



  : International Jurisprudence    انحكى انذونٍ

  : Human Rights حمىق الإَساٌ 

 : International Disputes انُزاعاخ انذونُح 

 : War and Use of Force انحزب واستخذاو انمىج 

  : General Legal Principles انًثادئ انماَىَُح انعايح 

  : Contemporary Developments تطىراخ يعاصزج 

 Impact of International   : تأثُز انماَىٌ انذونٍ

  

 


